
Aanwezig : 49 leden van de Vereniging Vrienden van Muziekgebouw Eindhoven
inclusief het bestuur

Bestuur : P.J.H.C. (Pieter) van Lieshout (voorzitter), J.J.A.M (Anki) Senden (secretaris),

C. (Kees) Koedam (penningmeester), A.W.T. (Agnes) Majoor, J. (Jan) Moraal, R.H. 
(Randi) Nuij, J. (Jan) van Schagen

Namens Muziekgebouw Eindhoven:
E. (Edo) Righini (directeur)
A.J.P. (Audrey) Staaks (coördinator)
Notulen : Anki Senden

Ref. : 20211119

1. Opening door de voorzitter

Pieter van Lieshout

Namens het bestuur heet de voorzitter de deelnemers aan de vergadering van harte 
welkom en wenst hen een goede vergadering toe, waarbij dit keer in tegenstelling tot 
de vorige vergadering iedereen gelukkig weer fysiek aanwezig kan zijn. De agenda 
voor de vergadering, de notulen van de digitale vergadering van 28 oktober 2020 als 
ook het jaarverslag over 2020 zijn tijdig vóór de vergadering op de website van de 
Vereniging geplaatst. Vanwege de aangescherpte corona-maatregelen zit alleen het 
dagelijks bestuur achter de tafel, de overige bestuursleden hebben plaatsgenomen in de 
zaal en ook zij zijn vanzelfsprekend beschikbaar voor eventuele vragen of opmerkingen. 
Vanwege corona moesten in dit seizoen nogal wat concerten verplaatst worden, 
waardoor zowel de Grote Zaal als de Kleine Zaal meer dan gebruikelijk bezet zijn. 
Vanavond was tot einde van het jaar nog de enige mogelijkheid om de Kleine Zaal voor 
de vergadering te gebruiken met aansluitend een concert.

Vanaf deze plaats bedankt het bestuur Wim Vringer hartelijk en looft hem voor wat 
hij heeft bereikt, ook al moest hij vaak tegen de stroom in zwemmen. Wim heeft 
aangegeven, dat hij als een tevreden mens het stokje heeft overgedragen aan zijn 
opvolger. Goed om te horen.

Een bijzonder welkom geldt zijn opvolger, Edo Righini. De heer Righini is nog niet 
aanwezig, omdat hij op dit moment vergadert met de gemeenteraad, waar hij de 
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ontwikkelplannen voor het Muziekgebouw toelicht. Hij zal zich later bij de vergadering 
voegen en zich voorstellen.

Het Muziekgebouw heeft spannende tijden achter de rug. Hierover zijn publicaties 
verschenen in de dagbladen. Een belangrijk aspect is dat er nu uitzicht is op een 
toekomst die niet gedomineerd wordt door financiën, al zal dat altijd belangrijk blijven.

Het ledenaantal van de Vereniging is vrij constant. Voor het behoud van het 
Muziekgebouw voor Eindhoven is de steun van een grote Vriendengroep van belang. 
In het kennismakingsgesprek dat de voorzitter had met de nieuwe directeur kwam 
naar voren, dat de heer Righini het Muziekgebouw met zijn ontwikkelplan bredere 
bekendheid wil geven en zo meer doelgroepen naar het Muziekgebouw wil trekken. 
De Vereniging Vrienden gaat daarin samen met de directie van het Muziekgebouw 
optrekken. Het werven van nieuwe Vrienden is dus een van de speerpunten voor het 
bestuur, waarbij extra aandacht uitgaat naar het werven van jongeren. De voorzitter 
vertrouwt erop dat dit niet alleen een zaak is van het bestuur en nodigt de leden van 
harte uit het bestuur daarbij te ondersteunen.

Ook dit jaar konden door de impact van corona weinig activiteiten voor de Vrienden 
plaatsvinden. De communicatie met de leden was om die reden navenant. Voor een van 
de nieuwe leden was dit aanleiding om het bestuur erop aan te spreken dat zij na haar 
aanmelding als lid weinig respons had gehad van het bestuur. Excuses daarvoor. Het 
bestuur zal met nog meer aandacht de leden via de gebruikelijke nieuwsbrieven op de 
hoogte houden van ontwikkelingen en activiteiten.

2. Notulen digitale jaarvergadering 28 oktober 2020

Anki Senden

De notulen van de digitale jaarvergadering 2020 zijn aan de Vrienden toegestuurd en 
tevens op de website geplaatst. Er zijn geen opmerkingen op de notulen, die daarmee 
zijn vastgesteld.

3. Nieuwe directeur Muziekgebouw stelt zich voor

Edo Righini

De heer Righini stelt zich voor aan de vergadering. Geboren in Florence, woont hij sinds 
1996 in Nederland. De heer Righini is per 1 augustus jl. aangesteld als directeur van het 
Muziekgebouw Eindhoven. Voordat de heer Righini in dienst trad van Muziekgebouw 
Eindhoven, was hij adjunct-directeur van het conservatorium te Amsterdam. Ook was 
hij hoofd digitale transformatie van de Amsterdamse Hogeschool voor de Kunsten 
en directeur/oprichter van een platform voor wereldwijde distributie van online 
muziekonderwijs (o.a. voor kinderen in China en India).



De heer Righini ziet ernaar uit om het Muziekgebouw verder te ontwikkelen. Momenteel 
wordt in het Muziekgebouw een reorganisatie doorgevoerd – deze was al eerder 
afgekondigd – en is een ontwikkelplan vastgelegd en voorgesteld aan de Gemeente 
Eindhoven. Subsidie wordt niet langer verleend op jaarlijkse basis, maar krijgt een meer 
lange termijn karakter, om te beginnen voor 3 jaar, vervolgens voor 4 jaar. Dit geeft de 
mogelijkheid om nieuwe projecten te ontwikkelen, met name ook voor groepen die nu 
niet bereikt worden, zoals jongeren. Daarbij is vaak sprake van langdurige processen.

De heer Righini bedankt de Vrienden voor hun steun aan het Muziekgebouw. Hij heeft 
eerder veel samengewerkt met de Vereniging van Vrienden van het Concertgebouw 
Amsterdam en heeft dat ook voor ogen met de Vrienden van Muziekgebouw Eindhoven. 
De voorzitter bedankt de heer Righini voor zijn woorden en zegt uit te kijken naar een 
vruchtbare samenwerking.

4. Verslag 2020/Vooruitblik 2021-2022

Pieter van Lieshout

Zoals voor iedereen heeft corona er ook voor de Vereniging voor gezorgd dat weinig tot 
geen activiteiten konden plaatsvinden in 2020. Omdat er daardoor niet veel te melden 
was, stond de communicatie met de leden ook op een laag pitje.

Het bestuur heeft onderling wel contact gehad, maar dit vond telefonisch of virtueel 
plaats. Het was niet mogelijk met elkaar in een lokaal van het Muziekgebouw te 
vergaderen. Dat had overigens ook niet veel zin. Vergaderen om te vergaderen brengt 
niets. Het bestuur ziet 2020 als een jaar van vouchers, als een jaar van gemiste 
concerten en daarmee als een verloren jaar waar het gaat om het samen genieten van 
muziek of andere culturele bezigheden.

Inmiddels is er al wel veel veranderd. Wim Vringer is opgevolgd door Edo Righini. 
Bij zijn afscheid is een afvaardiging van het bestuur aanwezig geweest en heeft 
met groot genoegen gezien en gehoord hoe Wim van een ‘gewoon’ Muziekgebouw 
een ‘Muziekcentrum’ heeft gemaakt dat wereldwijd faam heeft vergaard. Zowel 
de akoestiek, de gastvrijheid en het warme Brabantse publiek hebben hier veel aan 
bijgedragen. Volledig terecht heet voortaan de grote foyer de ‘Wim Vringer foyer’.

Ondanks dat corona nog niet voorbij is, kunnen er weer concerten gegeven worden. 
Gelukkig heeft de regering de cultuursector ontzien. De tickets voor het seizoen 2021-
2022 worden alweer volop verkocht. Concerten van grote orkesten blijven nog een 
punt van zorg, met name vanwege het vervoer als zij van ver moeten komen. Het 
bestuur hoopt in de loop van 2022 weer het bekende Vriendenuitstapje te kunnen 
organiseren en andere activiteiten voor de Vrienden op te starten. Plannen hiervoor zijn 
in voorbereiding en zullen via nieuwsbrieven worden gecommuniceerd.



Tot slot: als eerder gezegd, is het werven van nieuwe leden een belangrijk punt van 
aandacht. Over acties op dat terrein zal het bestuur de leden op de hoogte houden via 
de nieuwsbrieven.

5. Financiën

Kees Koedam

De penningmeester neemt met behulp van een Powerpoint presentatie de financiën van 
de Vereniging door en geeft een toelichting op de balans en het exploitatieoverzicht 
zoals opgenomen in het jaarverslag 2020. De inkomsten zijn ongeveer gelijk aan die 
van het jaar ervoor, omdat het aantal leden redelijk stabiel is gebleven. In de cijfers 
is terug te zien, dat in 2020 niet alle bestemmingsreserves konden worden besteed. 
Reden daarvan is dat slechts enkele activiteiten konden doorgaan: het Vriendenuitje 
naar Duitsland en een deel van de muzieklezingen. Aan het Storioni Festival hebben de 
Vrienden een financiële bijdrage gegeven aan de digitale versie van dat festival.

Op de balans valt op dat einde 2019 een bedrag van € 24.118 is opgenomen als nog te 
ontvangen bijdragen, terwijl voor de nog te ontvangen bijdragen op de balans van einde 
2020 nog slechts € 250 is vermeld. Het grote verschil is te verklaren uit het feit dat de

boekhouding van de Vereniging voorheen onderdeel was van de administratie van 
het Muziekgebouw en de te ontvangen bijdragen nog niet waren overgemaakt 
naar de bankrekening van de Vereniging. Sinds 2020 heeft de Vereniging een eigen 
boekhouding en is een en ander rechtgetrokken.

De penningmeester licht nog eens toe dat er een mogelijkheid is tot het doen van giften. 
De Vereniging heeft de ANBI-status. Een gift is daardoor aftrekbaar voor de belasting, 
als deze voor tenminste 5 jaar wordt vastgelegd en boven op de contributie komt. Voor 
het geval Vrienden een dergelijke gift overwegen, is het raadzaam contact op te nemen 
met het bestuur vanwege het noodzakelijke papierwerk.

Verklaring kascommissie en décharge

De heer E.A.M. (Eugene) Cloin, lid van de kascommissie, meldt dat de kascommissie 
op uitnodiging van de penningmeester de jaarstukken heeft gecontroleerd. De 
kascommissie heeft vastgesteld dat de administratie op zorgvuldige en correcte wijze 
is uitgevoerd. De kascommissie stelt décharge van het bestuur voor voor het door haar 
gevoerde financiële en materiële beleid. Décharge is met meerderheid van stemmen 
verleend, waarmee tevens de jaarstukken 2020 zijn vastgesteld.

De kascommissie voor het boekjaar 2021 bestaat uit de heer J.G.W. (Hans) Effting 
en een vacature. De heer Cloin is twee jaar lid geweest van de kascommissie en zal 
derhalve de commissie conform afspraak verlaten. Tijdens de vergadering heeft de 
heer H.P.W. (Herman) Ueffing zich gemeld voor de kascommissie, waarvoor dank.



Begroting 2021

In het jaarverslag over 2020 is ook de begroting voor 2021 opgenomen. De 
penningmeester licht deze kort toe. Ook in het jaar 2021, dat inmiddels zo goed als 
voorbij is, hebben veel activiteiten stilgelegen en kon een aantal bestemmingsreserves 
zoals in de begroting opgenomen voor verschillende activiteiten, niet worden 
uitgegeven. De bedragen zullen worden doorgeschoven naar het komende jaar.

Op een vraag waarvoor de reserves ‘jeugdparticipatie’ en ‘educatie scholen’ bestemd 
zijn, antwoordt de penningmeester dat het streven is jongeren, waaronder lagere 
scholen, middelbare scholieren en studenten, meer te betrekken bij het Muziekgebouw; 
denk bijvoorbeeld aan het bieden van een podium aan jeugdorkesten. Binnen het 
bestuur is een projectgroep gevormd om plannen hiervoor uit te werken. Zoals de 
heer Righini aangaf, ontwikkelt ook het Muziekgebouw plannen voor deze doelgroep. 
De Vereniging gaat dat ondersteunen. De vraag rijst of vanuit het Muziekgebouw 
contacten bestaan met de Gemeente Eindhoven, vanuit de verantwoordelijkheid van 
de gemeente voor jeugdzaken. Het bestuur zal dit nagaan bij de directie van het 
Muziekgebouw.

De begroting wordt met algemene stemmen aangenomen en is daarmee vastgesteld.

6. (Her)benoemingen

Pieter van Lieshout

Herbenoemd:
- C. (Kees) Koedam (derde en laatste termijn)
- R.H. (Randi) Nuij (tweede termijn)
- J.J.A.M. (Anki) Senden (tweede termijn)

De coördinatie vanuit het Muziekgebouw is in handen van A.J.P. (Audrey) Staaks. Zij 
ondersteunt het bestuur in die functie.

7. Beantwoorden vooraf gestelde vragen

Pieter van Lieshout

Van mevrouw Bloemhard – sinds enige maanden lid van de Vereniging – is een 
bericht ontvangen dat zij na haar aanmelding weinig respons heeft ontvangen van 
de Vereniging. De voorzitter heeft naar aanleiding van die opmerking eerder in de 
vergadering al aangegeven dat in het afgelopen jaar door de omstandigheden weinig 
activiteiten doorgang konden vinden, als gevolg waarvan er niet veel nieuws te melden 
was. Het bestuur hoopt zo spoedig als mogelijk is de activiteiten voor de Vrienden 
weer op te pakken en zal de leden via nieuwsbrieven op de hoogte houden. Mevrouw 
Bloemhard bedankt het bestuur.



8. Rondvraag

Pieter van Lieshout

Op een vraag of het bestuur contacten heeft met andere vriendenverenigingen, zoals 
die van het Van Abbemuseum, luidt het antwoord dat het bestuur inderdaad doende is 
met het leggen van contacten.

9. Sluiting

Pieter van Lieshout

De voorzitter bedankt de deelnemers aan de vergadering en wenst hen een aangenaam 
concert toe.


